
3115 27/4 61 : 2. beh. af f. t. I. om indfødsrets meddelelse m. v. 3116 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2795 indfødsretsudvalgets betænkning i til- 
læg B. sp. 481). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Axel Ivan Pedersen: Indfødsretlovfor- 
slaget var til første behandling her i tinget 
den 11. april, og allerede den 13. april afgav 
indfødsretsudvalget betænkning. Da lovfor- 
slaget indeholdt over 300 ansøgninger om 
indfødsret, kunne der måske være en og 
anden, der ville stille det spørgsmål, om 
det virkelig har været muligt for udvalget 
i løbet af 2 dage at gennemgå alle disse an- 
søgninger. Jeg vil derfor gerne have lov 
at sige, at de ord, der står i betænkningen, 
om, at udvalget i en række møder i folke- 
tingsårets anden samling i samråd har gen- 
nemgået dels det af indenrigsministeriet 
fremsatte lovforslag o. s. v., dækker over, 
at udvalget gennem en række møder forud 
for lovforslagets fremsættelse havde gen- 
nemgået alle de ansøgninger, som lovfor- 
slaget omfattede, og således havde behand- 
let disse. 

Yderligere har man så i de ændringsfor- 
slag, som indenrigsministeren og udvalget 
har stillet, gennemgået nogle flere ansøg- 
ninger, sådan at i alt 434 personer får 
dansk indfødsret ved denne lov. I første 
samling i folketingsåret fik 241 personer 
indfødsret, således at det samlede antal af 
personer, der i folketingsåret får dansk 
indfødsret, udgør 675. 

Jeg vil gerne på udvalgets vegne indstille 
såvel ændringsforslagene som lovforslaget til 
vedtagelse. 

Indenrigsministeren (Hans R. Knudsen): 
Jeg takker indfødsretsudvalget for den en- 

stemmige indstilling, og jeg takker også for 
den meget hurtige behandling af lovfor- 
slaget. Når det er lykkedes udvalget så for- 
holdsvis hurtigt at behandle de 320 ansøg- 
ninger, som lovforslaget omfatter, skyldes 
det som bemærket af udvalgets ærede for- 
mand den omstændighed, at vi har et 
stående udvalg for indfødsretssager, som 
gør det muligt at behandle ansøgningerne 
før lovforslagets fremsættelse. Det, at vi 
har dette stående udvalg, har også gjort, at 
vi fra ministeriets side under udvalgsarbej- 
det efterhånden kunne fremsende yder- 
ligere andragender, som indkom og blev 
færdigbehandlet i ministeriet, inden udval- 
get afsluttede sit arbejde. 

Jeg takker udvalget for denne hurtige 
arbejdsform. Jeg takker for tilslutningen til 
de ændringsforslag, der er stillet af mig 
under udvalgsbehandlingen, og jeg ind- 
stiller dem til vedtagelse og lovforslaget til 
gennemførelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2, § 1, så- 
ledes ændret, ændringsforslag nr. 3, § 2, 
således ændret, og §§ 3 og 4 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling al forslag til lov om et 
skibsfinansieringsinstitut. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2691, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
587). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 


